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Elhunyt Réthy István
Életének 79., papságának 50. évében április 13-án Réthy 

István nyugalmazott plébános, c. apát, püspöki tanácsos 
hosszú betegség után elhunyt. Két hónap múlva ünnepelte 
volna aranymiséjét – adta hírül a Magyar Kurír katolikus na-
pilapban a Szeged-Csanádi Egyházmegye.
Réthy István 1931. december 
25-én született Nagyvára-
don. Teológiai tanulmányait 
Budapesten és Szegeden vé-
gezte, és ugyanitt, 1960. jú-
nius 19-én szentelték pappá.
Segédlelkész: 1960-1961 
Kondoros, 1961–62 Debre-
cen I., 1962–1964 Gyula, 
1964–67 Szarvas, 1967–71, 
Békéscsaba I., 1971–72, Deb-
recen II.
Gimnáziumi hittanár: 1972–
82, Debrecenben. 
Plébános: 1982–89, Endrőd, 1989–90, Békéscsaba II., 
Vic. oeconomus: 1990–94, Gyula. 
Plébános: 1994–2005 Szarvas.
A Szegedi Papnevelő Intézet rektora 2005–2006.
Plébános: 2006–2009, Algyő.
Nyugállományban: 2009-től Nagykovácsiban.
Püspöki tanácsos 1980-tól, címzetes apát 1986-tól, szentszé-
ki bíró 1999-2010.

Lelki üdvéért engesztelő szentmisét Nagykovácsiban a plé-
bániatemplomban tartottak április 23-án, ezt követően a 
nagykovácsi temetőben helyezték örök nyugalomra.

Hibaigazítás
Babák Mihály polgármester hívta fel fi gyelmünket arra, 

hogy múlt heti számunkban a „Tíz éve az oktatásban” című 
tudósításban a Benka Iskola gimnáziumi bővítése kapcsán 
neki tulajdonított gondolatokat ő nem mondta. Miután ellen-
őriztük a tudósítás jegyzeteit, megállapítottuk, hogy Babák 
Mihály valóban nem mondta, hogy támogatásáról biztosítja a 
gimnáziumi feladatkörrel bővülni kívánó Benka Iskola szán-
dékát. Ezzel szemben az ugyanezen lapszám 8. oldalán megje-
lent írásban fejtette ki ezzel kapcsolatos – a jegyzővel közösen 
megfogalmazott – álláspontját: „Vasárnap meglepetésünkre 
az Ótemplomi gyülekezet Közgyűlése autonóm módon döntött 
arról, hogy Gimnáziumot szándékozik indítani, melyhez tör-
vényes joga van. Részletekről nem esett szó, miután Ön is ott 
volt, ezt tudja. A Közgyűlés részletekről nem határozott, így 
arról nem tudok beszámolni.

Nekünk és a képviselő-testületnek a Vajda Péter Gimnázium 
sorsa, jövője, biztonsága fontos, ezzel ellentétes érdeket nem 
képviselhetünk és nem támogathatunk sok szempontból.

Ez nem zárja ki a tárgyalás és az együttműködés lehetősé-
gét. Kérdés, hogy mi az egyház szándéka és az a Vajda érde-
keivel szinkronba hozható-e.”

Babák Mihály polgármestertől és olvasóinktól ezúton elné-
zést kérünk.

Tati László, felelős szerk.

Mezőváros és vidéke címmel 
rendezték meg április 21-22-én 
– a múlt héten szerdán és csütör-
tökön – Hódmezővásárhelyen 
és Szarvason a Magyar Nem-
zeti Vidéki Hálózat (MNVH) 
ötödik Országos Vidéki Fóru-
mát. A Magyar Nemzeti Vidé-
ki Hálózat 2008. decemberében 
alakult. Elnöke Glatz Ferenc 
akadémikus, a Magyar Tudo-
mányos Akadémia volt elnöke. 
Vezető testületeiben jelen van-
nak a tudomány, valamennyi 
politikai oldal, a vállalkozók, 
az egyházak és a civil szerve-
zetek képviselői. Az MNVH 
rendszeresen szervezi meg or-
szágos vidéki fórumait – ko-
rábban Győrben, Lajosmizsén, 
Domonyvölgyben és Szabad-
kán tartottak hasonló rendez-
vényt.

A fórum első napján Hód-
mezővásárhelyen Lázár János 
polgármester előadásában arra 
hívta fel a fi gyelmet, hogy a 
jövőjét veszti el az az ország, 
amely nem tudja megtartani a 
fi atal korosztályait. Lázár sze-
rint Magyarország az elmúlt 
húsz évben nem tudott mit kez-
deni a vidékkel. A politikában 
a romantikus történelmi giccs 
és a társadalmat is az üzemha-
tékonyság módszereivel kezelő 
üzleti szemlélet küzdött egy-
mással, holott a globális erő-
térben Magyarországnak erős, 
versenyképes, de összetartó 
társadalomra van szüksége.

A konferencia résztvevői dél-
után érkeztek Szarvasra, ahol 

a Halászati és Öntözési Kuta-
tó Intézetben folytatódott a ta-
nácskozás. Glatz Ferenc akadé-
mikus, az MNVH elnöke be-
mutatva a „csapatot”, ami segí-
tette a nemzeti vidékfejlesztési 
program megszületését, az EU 
2014-2020 közötti vidékfejlesz-
tési politikájához adott nemze-
ti alapot a döntéshozóknak. Kö-
szöntötte Szarvas polgármes-
terét, Babák Mihályt és a Bé-
kés Megyei Önkormányzat el-
nökét, Domokos Lászlót, akiket 
a vidékfejlesztés helyi, gyakor-
lati vonatkozását bemutató elő-
adásra kértek fel.

Mielőtt erre sor került volna, 
dr. Ligetvári Ferenc, az MNVH 
alelnöke, a konferencia szarva-
si részének moderátora köszön-
tött mindenkit, bemutatva rövi-
den a térség erősségeit.

Babák Mihály és Domokos 
László előadásait követően a 
vízgazdálkodásról, halgazdál-
kodásról hangzottak el elő-
adások, amit a Szarvas-Fish 
Kft. üzemének megtekinté-
se követett. Vacsora után egy 
kerekasztal-beszélgetésen a he-
lyi turizmusról és a civil szer-
vezetek szerepéről esett szó. 
A konferencia második nap-
ján a vendégek látogatást tet-
tek az Oryza Kft. rizsfeldolgo-
zójában, a Szlovák Általános 
Iskolában és a Gallicoop Zrt. 
üzemében. Hazautazás előtt, a 
Kondorosi Csárdában elköltött 
ebéd után összegezték a részt-
vevők a kétnapos konferencia 
tapasztalatait.

Mezőváros és vidéke

A Magyar Közút Zrt. – mint beruházó – nyílt közbeszerzési el-
járáson választotta ki a Szarvason létesítendő új jelzőlámpás cso-
mópont létesítésére adott ajánlatok közül a legkedvezőbbet – ér-
tesítette a cég Babák Mihály polgármestert.

A Szabadság-Deák utca csomópontban létesítendő lámpás ke-
reszteződésre adott legkedvezőbb ajánlat 73 millió 312 ezer 500 
forint.

Lámpás csomópont


